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P r o t o k ó ł   Nr XXI/2017 

z obrad nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Krzeszyce VII kadencji 

w dniu 03 lutego 2017 r. 

 

XXI nadzwyczajna  sesja  Rady  Gminy Krzeszyce  VII kadencji rozpoczęła się  o godz. 

15.00 

 

Obrady otworzyła  Przewodnicząca Rady Gminy,  Pani Elżbieta Dominiczak.  

-powitała radnych, Pana Wójta, Panią Zastępcę Wójta, Dyrektor ZSS Krzeszyce Panią 

Barbarę Adamską, Dyrektor CUW Panią Teresę Herman, radcę prawnego Pana Pawła 

Bogackiego,  

 

- stwierdziła quorum radnych – na 15 radnych obecnych 15 radnych; Rada może obradować  

i podejmować prawomocne uchwały.  

 

Pani Przewodnicząca zwróciła się z pytaniem czy są uwagi do porządku obrad. 

Pani Przewodnicząca odczytała porządek obrad. 

Porządek obrad po zmianie przyjęto  12 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymujące się 

 i przedstawiał się następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 

       a/ otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad, 

2. Podjęcie uchwały w sprawach: 

      a/ projektu dostosowania sieci szkół do nowego ustroju szkolnego       

       b/wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w  publicznych     

         przedszkolach prowadzonych przez Gminę Krzeszyce 

3. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 2 

 

Pani Wiceprzewodniczący złożył wniosek o nieodczytywanie w całości treści długich uchwał. 

 

13 glosami za , 1 przeciw i 1 wstrzymujących się od głosu 

Większością głosów. 

 

 

Pani Dyrektor CUW Teresa Herman zapytała czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Pan Radny Wiesław Małaczyński: uchwała strategiczna, ustrojowa. Czy były prowadzone 

konsultacje w sprawie tej uchwały. 

 

Pani Zastępca Wójta: nie było prowadzonych konsultacji. 

 

Pan Radny Ryszard Buczkowski: sejm o tym zadecydował. 
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Pan Radca Prawny: nie mamy o czym dyskutować, bo zmienił się system oświatowy. 

Nastąpiła rewolucja, jesteśmy tylko wykonawcą tej uchwały.. 

 

Pan Radny Wiesław Małaczyński: czy parlament decyduje o podziałach obwodów w naszej 

gminie, czy analizowane były koszty finansowe. 

 

Pan Radca Prawny: na te rzeczy nie mamy wpływu. 

 

Pan Radny Bogusław Pawlak: mamy wpływ na rejonizację, ale nie na podział pieniędzy. 

 

Pan Radny Wiesław Małaczyński: mamy propozycję utworzenia dwóch szkół podstawowych. 

 

Pani Zastępca Wójta: nowe prawo oświatowe pokazuję nam nowe zasady. Na razie 

obowiązują nas przepisy przejściowe. Klasy 1-6  w 8 klas. Gimnazja będą funkcjonować   

do 2019 roku, do momentu ich wygaszenia. 

 

Dyrektor CUW Pani Teres Herman: innego rozwiązani nie można zastosować . bo szkoły 

staja szkołami podstawowymi z klasami 1-8 z oddziałami gimnazjalnymi. 

 

Pan Radny Marcin Jachimowski: czy chodziło o to, że Kolczyn musi być 1-8, nie może być 

tam 4 klas. 

 

Pani Dyrektor ZSS Barbara Adamska: jeśli ma istnieć szkoła w Kołczynie, musi być 1-8. Jeśli 

chcemy zmniejszyć tam ilość klas, to szkoła  w Kołczynie musi stać się filią. 

 

Pan Radny Marcin Jachimowski: to muszą być przedstawione dwie opcję. 1-4 i reszta   

w Krzeszycach czy szkoła 1-8 w Kołczynie. 

 

Pani Zastępca Wójta: stan organizacyjny w Kołczynie, obecnie to klasy 1-6. Pani Zastępca 

przedstawiła prognozowaną ilość dzieci w przyszłych rocznikach, tendencja jest wzrastająca. 

Nie zwiększy się też zasób kadrowy. Będzie termodernizacja, a oddziały przedszkolne 

zostaną przeniesione do szkoły podstawowej, budynek po przedszkolu zostanie sprzedany.  

Nie przewidujemy zwolnień. Przy reorganizacji do 4 klas oszczędności są, ale tylko pozorne. 

Dlaczego dzieci mają wstawać o godzinie 6 rano, aby dojechać do szkoły w Krzeszycach.  

To wiąże się z prawem oświatowym, ustawa wymusza na nas wygląd obwodów szkolnych. 

 

Pan Radny Ryszard Buczkowski: nie możemy likwidować szkoły w Kołczynie. Musimy 

poczekać rok i zobaczyć jak sytuacja będzie się rozwijać. 

 

Pan Radny Marcin Jachimowski: nie tyle, że zamykamy szkolę, lepiej, aby ta podstawówka 

była filią. Chcemy poznać opinię dyrektora ZSS w Krzeszycach. Obecnie jest jak jest, jak 

zlikwidujemy Kołczyn to będzie po trzydziestu uczniów w klasie. 

 

Pani Dyrektor ZSSS Barbara Adamska; będą to klasy 1-8 z oddziałami gimnazjalnymi.  

W tym i przyszłym roku. Gimnazja zostaną zastąpione klasami 7 i 8. Dzieci z Kołczyna nie 

zmienią stanu faktycznego. Nie ma konieczności zwalniania nauczycieli, utrzymamy obecny 

stan w roku szkolnym 2017/2018 dalej będzie 18 oddziałów. Liczba godzin spadnie o 32 

godziny, sytucja niepewna dotyczy tylko jednego nauczyciela zatrudnionego na czas  

nieokreślony. Cześć nauczycieli nabywa prawo do świadczenia kompensacyjnego.  
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W 2019/2020 liczba oddziałów spada do 16, spada liczba godzin i etatów o około trzy. 

Polityka szkoły jest tak prowadzona, że nauczyciele przejdą do gołych etatów, a dalszą pracę 

będą mieli prawie wszyscy nauczyciele później jeden nauczyciel na pełnym etacie z prawem 

do świadczenia kompensacyjnego nie znajdzie zatrudnienia. Jest pewna niewiadoma nie 

można określić ilości godzin indywidualnych lub rewalidacyjnych. Bez podziału na grupy 

jesteśmy w stanie funkcjonować na poziomie 600-620 godzin. Nie chciałabym się 

wypowiadać na temat drugiej szkoły. To jest ważny ośrodek kultury. To są również względy 

społeczne. Nie wiem jakie koszty będą związane z Kołczynem. Już ZSS jest dramatycznie 

niedofinansowane, nie wiem jaki to będzie miało wpływ. Nie będzie problemu ze wsparciem 

dla szkoły w Kołczynie w nauczycielach, ale na ten moment nie wiem jak to będzie. 

 

Pani Zastępca Wójta: uchwała będzie podlegać zaopiniowaniu przez kuratorium i Związki 

Zawodowe. Po opinii będzie podejmowana uchwała docelowa mamy jeszcze czas, aby  

o omówić. Kuratorium w Szczecinie nie zgodziło się na zmianę w filię i klasy 1-3, może będą 

szukane inne rozwiązania. 

 

Pan Radny Bogusław Pawlak: Pan Radny Małaczyński mówi o kwestii 1-3, ja słucham opinii 

dzieci z Kołczyna i ich rodziców. Nie jest możliwe takie wożenie dzieci w szczególności przy 

młodszych dzieciach. Musiałyby czekać po trzy godziny, proszę przyjechać kiedyś  

na zebranie do Kołczyna i posłuchać ich opinii. Dzieci wstają o 6 rano, będą musiały czekać 

do 17.00 nie róbmy przykrości dla tych dzieci i rodziców. Podjęliśmy decyzje                                 

o termomodernizacji tej szkoły. Poczekamy z dwa lata na rozwój sytuacji. 

 

Pan Radny Andrzej Żmijak: mamy dwie możliwości 1-8 klas, lub robimy filię, to by 

uniemożliwiało likwidację tej szkoły.  Ta reforma zakłada, aby szkoła była bliżej dzieci. Żeby 

od 1-8 klasy były w jednej szkole i o to chodzi. Powinniśmy wziąć pod uwagę dzieci. Jeśli 

zrobimy 1-3 to tej szkoły później nie będzie. 

 

Pan Radny Marcin Jachimowski: nie jestem za żadną opcją, tam jest coraz więcej dzieci. 

Zostawmy tam filie 1-4 i poczekajmy co będzie w przyszłości. W przypadku większej ilości 

dzieci wrócimy do formy 1-8 klas. 

 

Pan Radny Andrzej Żmijak: na decyzje o fili  kuratorium się nie zgodzi. Jeśli chodzi o liczbę 

uczniów, powinniśmy się zastanowić nad kosztami rejonizacji. 

 

Pani Zastępca Wójta: w przypadku liczby dzieci jest tendencja wzrostowa, nie jesteśmy pod 

kreską. 

 

Pan Wójt: chciałbym przypomnieć Radnym, że  jako doświadczony samorządowiec, nie raz 

temat zamykania szkoły w Kołczynie wracał. Byłbym za likwidacją gdyby nauka była  tam  

na bardzo niskim poziomie. Ale tendencja jest wzrostowa, bardzo dobrze, że powstała duża 

szkoła w Krzeszycach i zlikwidowane zostały filie w innych miejscowościach. Kiedy 

zdecydowaliśmy się na termomodernizacje w Krzeszycach powstały realne oszczędności. 

Dzisiaj przyjmiemy propozycje do zaopiniowania do kuratorium. Nie jestem  

za ograniczeniem lub zamykaniem szkoły w Kołczynie. Szkolę warto utrzymać. Będzie tam 

termomodernizacja i zostanie przeniesione do tego budynku również przedszkole. 

 

Pan Radny Ryszard Buczkowski: względy społeczne są ważne, to była zawsze osobna 

gromada, nie należy im zabierać szkoły. 
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Pan Wójt: są koszty dowozu i koszty społeczne. 

 

Pan Radny Bogusław Pawlak: zaoszczędzimy tylko w przypadku całkowitej likwidacji, nie 

gdy pozostanie tam filia 1-3. 

 

Pan Wiceprzewodniczący: kiedy dzieci przejdą do innej szkoły może dojść do tzw. fali. 

 

Pani Przewodnicząca odczytała treść uchwały XXI/121/2017 w sprawie projektu 

dostosowania sieci szkół do nowego ustroju szkolnego       

10 glosami za , 2 przeciw i 3 wstrzymujących się od głosu 

Uchwała przeszła większością głosów 

b/ 

 

Pani Dyrektor CUW Teresa Herman: przedstawiła zagadnienia dotyczące uchwały. Teraz  

za dzieci 6 letnie nie pobiera się opłaty, w przypadku dzieci do 5 roku życia stawka pozostaję 

w wysokości 1 zł, z możliwością waloryzacji tej kwoty. Subwencja na każde dziecko to 1338 

zł do 5 roku życia, na dzieci n6 letnie 4300. To będzie wzrost subwencji. 

 

Pan Radny Zbigniew Kucharski: od którego roku życia dzieci mogą doje zdać do szkoły 

autobusem 

 

Pani Dyrektor CUW Teresa Herman: od 7 roku życia. 

 

Pan Radny Bogusław Pawlak: obowiązek dowożenia jest od zerówki. 

 

Pani Przewodnicząca odczytała treść uchwały XXI/122/2017 w sprawie wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego w  publicznych przedszkolach prowadzonych 

przez Gminę Krzeszyce 

15 glosami za , 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu 

Uchwała przeszła jednogłośnie 

  

 

Pani Dyrektor ZSS Barbara Adamska   poprosiła o ponowną debatę na temat potrzeb 

finansowych palcówki w Krzeszycach. Plan finansowy jest niewystarczający, do przyjęcia 

arkuszy organizacyjnych chciałabym mieć możliwość, przedstawienia swoich wątpliwości  

i potrzeb szkoły. Konieczna jest debata o potrzebach finansowych szkoły.  

 

Więcej pytań i wniosków nie zgłoszono. 

 

Pani Przewodnicząca podziękowała wszystkim za uwagę i zamknęła obrady XXI sesji Rady 

Gminy VII kadencji. Obrady zakończono ok. godz. 16.05 

 

Protokołowała: 

……………………….. 

/Marta Buczkowska 

  


